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SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DEL DIA 12 D’AGOST DE 1999 
 
A la vila d’Artà a dotze d’agost de mil nou-cents noranta nou, quan són les 
vint hores, es reuneixen al saló de sessions de la Casa Consistorial els 
senyors regidors anotats al marge, a fi de celebrar sessió extraordinària en 
primera convocatòria, sota la presidència del batle, Montserrat Santandreu 
Ginard, assistit pel secretari accidental, Mateu Llodrà Sansaloni. 
 
PUNTS TRACTATS DE L’ORDRE DEL DIA: 
 
1. Estudi de suspensió de llicències de parcellació i d’edificació a 

diverses zones del terme municipal. 
 
El senyor batle explica la proposta que, en resum, diu: 
 
Que consideren que s’ha de garantir un model de creixement ordenat i 
sostenible a les zones de la Colònia de Sant Pere, Montferrutx, S’Estanyol i 
Betlem i a la vista que en aquests moments les NNSS del nostre terme estan 
en revisió i que s’ha detectat un augment progessiu de la construcció a la 
zona  i la conseqüent pressió urbanística que això comporta, es proposa la 
suspensió de llicències a determinades zones d’entre S’Estanyol i Betlem, 
incloent la Colònia de Sant Pere. 
 
El senyor Sureda (PP) diu que el planejament de les Normes Subsidiàries que 
es varen aprovar l’any 1992 li semblen correctes i no hi veu la necessitat de 
canviar-les. D’altra banda, considera que l’aprovació de la proposta suposaria 
no poder obrir locals de professional, negocis ni oficines, amb la qual cosa no 
està d’acord 
 
El senyor Silva (PSOE), mostra la seva total conformitat amb la proposta, 
argumentant el mateixos motius que el senyor batle. 
 
La senyora Genovart (UM) diu que considera que no es pot tractar el casc 
antic de la mateixa manera que les urbanitzacions; que, segons ella, no està 
congestionat, i que pensa com el senyor Sureda en allò que fa referència als 
negocis. 
 
El senyor Adrián (EU - Els Verds), exposa que en el seu programa electoral ja 
 apuntaven la necessitat de modificar les NNSS a la zona de la Colònia de 
Sant Pere, però pensen que s’ha arribat tard,  ja que s’han realitzat projectes 
de gran volum ajustats a l’actual normativa. Tot i això, es mostra a favor de la 
proposta. 
 
El Sr. President demana als portaveus del PP i de UM si presenten cap 
esmena  a la proposta, ja que a la comissió informativa varen emetre vot 
particular. Els dos portaveus manifesten que no en presentaran. 
 
Posat l’assumpte a votació, per 9 vots a favor (UIA, PSOE i EU – Els Verds) i 
4 en contra (PP i UM), s’acorda: 
 



Suspendre l’atorgament de llicències de parcellació de terrenys i d’edificació 
a les zones de les normes subsidiàries vigents que es detallen a continuació: 

 
 

Àrees Zones 
Colònia de Sant Pere 12-01, 12-02 
Sector 21 Zona ciutat jardí semiintensiva 
Sector 23 (S’Estanyol) 23-01, 23-02, 23-03 
Sector 24 (Urbanització San Pedro) 24-01, 24-02, 24-03, 24-04, 24-05, 24-06, 24-07 
Sector 25 (Urbanització Betlem) 25-01, 25-02, 25-03, 25-04 
Sector 26 (Montferrutx) 26-01, 26-02 

 
Queden excloses de la suspensió aquelles obres de les quals resulti només un habitatge per parcella, tant si són 
de nova planta com d’ampliació. 
 
2. Estudi de la proposta d’acord de demanar la protecció integral i definitiva dels Canons. 
 
El senyor batle, explica la proposta de l’equip de govern de la que es pot destacar:  
 

1.  L’alt valor ecològic,  paisatgístic i arqueològic d’Es Canons.  
 

2. Que l’àrea està classificada com a urbanitzable a les NNSS provisionals aprovades pel CIM i que 
aquestes normes hi permetrien desenvolupar una urbanització fins a 2000 places. 
 
3. Que el gran creixement urbanístic i demogràfic dels darrers anys a les Illes Balears a provocat que 
s’hagin d’adoptar uns nous criteris per reconduir el tractament del territori i preservar la viabilitat del model 
econòmic i de la qualitat de vida dels seus habitants 
 
4. Que aquesta voluntat de reconduir el model territorial l’han manifestada la societat civil, els partits 
polítics i el nou Govern, i l’Ajuntament d’Artà hi vol contribuir mitjançant l’adopció de l’acord que es 
proposa. 
 

El senyor Sureda (PP), afirma que votaran favorablement i agraeix la inclusió del suggeriment que varen proposar 
d’incorporar. De l’altra banda pensa que s’ha de negociar la compra i que si es compra serà per desclassificar.  
 
El senyor Silva (PSOE) expressa la seva total conformitat amb la proposta. 
 
La senyora Genovart (UM), manifesta que també està d’acord. 
 
El senyor Adrián (EU-Els Verds), diu que en el seu programa electoral ja proposaven la desclassificació d’Es 
Canons i una solució negociada entre el Parlament Balear, CIM i Ajuntament, i que no està d’acord amb allò que 
ha dit el senyor Sureda, perquè pensa que és millor primer desclassificar i així podrien negociar la compra des de 
una posició de força. 
 
Posat l’assumpte a votació, per unanimitat, s’acorda: 
 

1.  Instar el Govern Balear, el Consell Insular de Mallorca i el Parlament de les Illes Balears que 
adoptin totes aquelles mesures de caràcter polític i legislatiu que evitin la urbanització d’Es 
Canons d'Artà i n'assegurin la protecció integral i definitiva, mitjançant la inclusió d'aquesta zona 
a la Llei d'Espais Naturals, i/o la negociació de la compra venda dels terrenys. 

  
2.  Trametre aquest acord al president  del Govern Balear, a  la presidenta del Consell Insular de 

Mallorca i als portaveus de tots els grups  parlamentaris del Parlament de les Illes Balears, 
perquè puguin actuar en conseqüència. 
 



I no havent-hi més assumptes a tractar, quan són les vint hores i vint minuts, s’aixeca la sessió, de la qual, com a 
secretari, don fe. 
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SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DEL DIA 26 D’AGOST DE 1999 
 
A la vila d'Artà, vint-i-sis d’agost de mil nou-cents noranta-nou, quan són les 
vint hores, es reuneixen al Saló de Sessions de la Casa Consistorial els 
senyors regidors anotats al marge, a fi de celebrar sessió ordinària, en 
primera convocatòria, sota la presidència del batle, Montserrat Santandreu 
Ginard, assistit per la secretària, Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza. 
 
1.- APROVACIÓ, SI DE CAS, DE LES ACTES DE LES SESSIONS 
ANTERIORS.- 
 
La secretària informa que a l’acta corresponent a la sessió de dia 19 de juliol 
s’han fet diversos errors de transcripció i el Ple ha d’aprovar la correcció dels 
següents errors: 
En el verso del foli núm. 37, en la línia 38, on diu: “Sr. Batle que és precís...”, 
ha de dir “Sr. Batle que si és precís...” 
En el verso del foli núm. 38, en la línia 27, on diu: “Mancomunitat del Nord: 
Montserrat Santandreu”, ha de dir: “Mancomunitat del Nord: Montserrat 
Santandreu i Josep Silva. 
En el verso del foli núm. 39, en la línia 21, on diu: “de personal de cualquier 
tipo de carácter patrimonial”, ha de dir: “ de personal de cualquier tipo al 
servicio de la Corporación o a la adquisición de bienes que puedan constituir 
activos fijos de carácter patrimonial”. 
Seguidament, el portaveu d’EU/Els Verds, Sr. Adrián, exposa que a 
l’esmentada acta, el Sr. batle va justificar el reglament de plenaris alludint a 
l’afició a la legalitat d’EU/Els Verds, que no apareix en l’acta i vol que hi figuri. 
El Sr. batle exposa que no recorda haver fet allusió directa al portaveu d’EU/ 
Els Verds quan va exposar el reglament del funcionament dels plenaris. 
El Sr. Adrián està conforme en què no consti en l’acta l’esmentada allusió, 
donat que el Sr. batle afirma ara que no ho va dir. 
Una vegada efectuada la correcció dels errors abans citats, s’aprova per 
unanimitat l’acta corresponent a la sessió de dia 19 de juliol de 1999. 
Sotmesa a votació l’acta corresponent a la sessió de dia 28 de juliol, el 
portaveu d’EU/ Els Verds, Sr. Adrián, exposa que en el punt núm. 2, en el foli 
41 i en la línia núm. 38 on diu: “informe sobre el soterrament de cables i 
canonades”, ha de dir: “informe sobre la viabilitat econòmica d’una galeria de 
servei ssubterrània”. 
Per unanimitat dels reunits, s’acorda aprovar l’acta corresponent a la sessió 
de dia 28 de juliol de 1999, una vegada inclosa la correcció sollicitada pel Sr. 
Adrián. 
Sotmesa a votació l’acta corresponent a la sessió de dia 12 d’agost de 1999, 
el portaveu d’EU/Els Verds, Sr. Adrián, exposa que en el punt núm. 2 les 
intervencions del Sr. Sureda són confuses, es mesclen paraules d’ell mateix i 
no queda clar quin va ser el suggeriment del Sr. Sureda que es va incloure en 
la proposta final (“i/o la negociació de la compravenda dels terrenys”). 
Tampoc s’entén la intervenció del Sr Adrián en tant que fa referència a la 
intervenció anterior del Sr. Sureda i sollicita que se refaci el punt 2, verso del 
foli 42 , el tros comprès entre la línia 32 i la 38. 
Per unanimitat dels reunits, s’aprova l’acta corresponent a la sessió de dia 28 
d’agost de 1999, una vegada fetes les  següents correccions: en el punt núm. 
2, en el verso del foli 42, les  línies núm. 32 a 38 queden redactades de la 
següent manera: “ El Sr. Sureda (PP), considera que primer s’ha de negociar 
la compra dels terrenys i sollicita que s’inclogui en la proposta un 



suggeriment on quedi reflectit 
la postura del seu grup. 

El Sr. Adrián (EU/ Els Verds), diu que en el seu programa electoral ja 

proposaven la desclassificació d’Es Canons i una solució negociada entre el Parlament Balear, CIM i Ajuntament. 
Considera que és important que el present acord s’adopti per unanimitat, encara que no està d’acord amb allò 
que ha dit el Sr. Sureda, ja que pensa que els conceptes compra i desclassificació, alludits pel Sr. Sureda, no 
són contradictoris, per què si se compren els terrenys és per desclassificar-los i viceversa, si se desclassifica se 
facilita una posterior compra. Per això, està d’acord en incloure el suggeriment del PP. 
El senyor Silva (PSOE) expressa la seva total conformitat amb la proposta. 
La senyora Genovard (UM), manifesta que també hi està d’acord. 
Després de diverses intervencions, se decideix incloure el següent suggeriment en la proposta, a petició del Sr. 
Sureda (PP): “i/o la negociació de la compra venda dels terrenys”. 
A continuació el Sr. Sureda (PP) agraeix la inclusió del suggeriment”. 
 
2.- APROVACIÓ, SI DE CAS, DE LES GRATIFICACIONS DE PERSONAL CORRESPONENTS ALS MESOS 
D’ABRIL A AGOST DE 1999.- 
 
El Sr. batle explica la relació de gratificacions del personal des del dia 1 d’abril fins el 5 d’agost de 1999, per un 
total de 3.180.600 ptes. Es tracta de treballs extraordinaris realitzats pel personal encarregat del Festival de 
Música Clàssica i altres funcions teatrals; treballs extraordinaris de la Policia Local i de la Brigada Municipal 
d’obres i treballs extraordinaris de les dones de neteja, amb motiu de les festes patronals de Sant Salvador i Sant 
Pere. 
El Sr. batle exposa que el present punt ha estat dictaminat favorablement per la Comissió Informativa General. 
El portaveu del PP, Sr. Sureda, opina que les gratificacions s’han de pagar, donat que és feina feta. No obstant 
això, opina que s’ha d’augmentar la plantilla de personal de la Policia Local.  
La portaveu d’UM, Sra. Genovard, hi està d’acord, ja que és feina feta; no obstant això, comenta que s’ha de 
potenciar l’augment de la plantilla de personal de la Policia Local. 
El portaveu d’EU/ Els Verds, Sr. Adrián, exposa que aquestes quantitats de gratificacions posen de manifest la 
necessitat de revisar i incrementar les plantilles municipals. Sempre s’haurà de fer qualque  hora extra, perquè en 
els serveis públics sempre es produeixen puntes com les de les festes; però les gratificacions d’aquest 
Ajuntament superen allò raonable. A més, considera que hi ha altres factors que  incideixen en aquest tema, com 
el referent als sous del personal. No obstant això, votarà a favor. 
Posat l’assumpte a votació, per unanimitat dels reunits, s’acorda: 
1.- Aprovar les gratificacions de personal corresponents als mesos d’abril a agost de 1999, amb un total de 
3.180.600 de ptes. 
 
3.- APROVACIÓ, SI DE CAS, DE  L’ADJUDICACIÓ DEFINITIVA DEL CONCURS PER A LA CONTRACTACIÓ 
DELS SERVEIS FUNERARIS, DE MANTENIMENT I GESTIÓ ADMINISTRATIVA DELS CEMENTERIS DEL 
MUNICIPI D’ARTÀ.- 
 
El Sr batle exposa que se va elaborar i aprovar, per unanimitat, el plec de condicions per a la contractació, 
mitjançant concurs, dels serveis funeraris, de manteniment i gestió administrativa dels cementeris del municipi 
d’Artà. 
 Exposat al públic l’anunci de la licitació, se varen presentar tres ofertes per les següents empreses: Grup 
Muntaner- Ribot, S.L, Adela Cruz Piqueras, en representació de Pompas Fúnebres Santa Cruz i Fomento de 
Construcciones y Contratas, S.A. 
Una vegada obertes les pliques per la Mesa de Contractació, se va comprovar que l’oferta presentada per Adela 
Cruz Piqueras no presentava els documents referents als criteris que han de servir de base per a la resolució del 
concurs previstos en la clàusula núm. 11 del plec de condicions. 
Valorades les ofertes presentades per la Mesa de Contractació, les ofertes que en un conjunt ofereixen les millors 
conclusions són, per ordre, les següents: 

- Grup Muntaner-Ribot, S.L...............................................................111 
- Fomento de Construcciones y Contratas, S.A.................................. 82 
- Adela Cruz Piqueras...........................................................................  0 

 
Se proposa adjudicar els serveis funeraris, de manteniment i gestió administrativa dels cementeris del municipi 
d’Artà, a l’empresa Grup Muntaner-Ribot, S.L. 



El portaveu del PP, Sr. Sureda, pregunta al Sr. batle si les taxes per la prestació del servei s’abonaran a 
l’Ajuntament o a l’empresa concessionària. El Sr. batle li diu que s’abonaran a l’Ajuntament. 
L’esmentat portaveu està d’acord en què la millor oferta és la presentada per l’empresa Grup Muntaner-Ribot, 
S.L. i comenta que li sap greu que l’empresa local no hagués presentat tota la documentació exigida pel plec de 
condicions. 
La portaveu d’UM, Sra. Genovard, exposa que votarà a favor, a pesar que li hauria agradat que s’adjudiqués a 
l’empresa local. 
El portaveu d’EU/ Els Verds, Sr. Adrián, exposa que el seu grup defensa com a normal que la gestió dels serveis 
públics ha de ser pública, i genèricament estan en contra de la privatització de la gestió, encara que sempre hi 
pugui haver alguna excepció, si es justifica adequadament i sempre amb la voluntat de defensar els interessos 
públics. 
No és aquest el cas, considera el Sr. Adrián, l’Ajuntament ha optat per contractar la gestió dels serveis funeraris 
municipals adduint una desastrosa gestió pública anterior, de la qual en tot cas és responsable l’equip de govern 
anterior, també dirigit pel Sr. Santandreu. 
A ell cal respondre perquè les tasques de fosser les ha fet una persona amb contracte de jardiner (peó de 
jardiner). També ha de respondre perquè durant els darrers 4 anys la despesa corrent en cementeris no ha 
suposat més que 2.964.779 de ptes., mentre que la concessió proposada està valorada en 5.800.000 de ptes. 
gairebé el doble de la despesa de 1998. 
L’equip de govern es feia l’estret quan hi havia una gestió pública dels dos cementeris municipals, trufava la 
contractació de personal assignant les feines de fosser a un treballador amb la categoria de peó jardiner, i 
després diu adonar-se que el cementeri es du mol malament i pretén solucionar-ho adjudicant la gestió a un 
concessionari pel doble del que es venia gastant. Així funciona l’Ajuntament, però no serà amb el nostre suport; 
per això votarem en contra. 
Segons Esquerra Unida-Els Verds, el que s’hauria de fer ja, primer de tot, és la catalogació de llocs de feina de la 
plantilla municipal, que està pendent. I si tan urgent era intervenir en el cementeri, s’hauria d’haver convocat una 
plaça de fosser o fins i tot proposar una gestió dels cementeris mancomunada dins la Mancomunitat de Municipis 
del Nord de Mallorca. Mal anem amb un equip de govern que no creu en la gestió pública dels serveis públics”. 
El Sr. batle exposa que la gestió del cementeri se discutia abans de l’aprovació del plec de condicions i no se va 
decidir adjudicar els esmentats serveis tant sols per la mala gestió realitzada, sinó per altres qüestions com ara 
l’ampliació del cementeri i oferir més i millors prestacions en els dos cementeris. 
En relació al cànon alludit pel portaveu d’EU/ Els Verds, el Sr. batle li diu que hi ha fet un estudi econòmic que 
justifica els ingresos i despeses, directes i indirectes, d’aquest servei, i que pels costos que se plantegen amb la 
concessió se cobreixen més i millors serveis per als usuaris. Així mateix, exposa que l’empresa concessionària 
també durà a terme les tasques administratives que fins ara duia l’Ajuntament. 
El regidor del PSOE, Sr. Llinás, exposa que el fet d’atorgar el present concurs no té res a veure amb els serveis 
de les funeràries privades. 
Posat l’assumpte a votació, amb el següent resultat: 11 vots a favor (UIA, PSOE, PP i UM), 1 vot en contra (EU/ 
Els Verds) i 1 abstenció (Sr. Guiscafrè d’UIA), s’acorda: 
1.- Declarar vàlida la licitació i adjudicar el contracte dels serveis funeraris, de manteniment i gestió administrativa 
dels cementeris municipals d’Artà a l’empresa Grup Muntaner-Ribot, SL. 
2.- Procedir a la devolució de les garanties provisionals presentades. 
3.- Notificar a l’empresa adjudicatària que, en el termini de 10 dies, des de la recepció del present acord, presenti 
el document que acrediti la constitució de la garantia definitiva i formalitzi el corresponent contracte administratiu. 
 
4.- APROVACIÓ, SI DE CAS, DE LA CESSIÓ DE COMPETÈNCIES DE RECOLLIDA SELECTIVA DE RESIDUS 
AL CONSELL INSULAR DE MALLORCA.- 
 
El Sr. batle exposa que l’any 1994, l’Ajuntament, el Consell Insular de Mallorca i la Fundació Deixalles varen 
signar un conveni de collaboració per a la recollida selectiva de residus. L’esmentat conveni que tenim fins ara, té 
una durada d’un any. La proposta que està al ple és la cessió de les competències de recollida selectiva de 
residus al Consell Insular de Mallorca per un termini de 5 anys, ja que aquest té intenció de reorganitzar el servei i 
ampliar-lo. 
El portaveu del PP, Sr. Sureda, manifesta que el seu grup està d’acord en cedir al Consell Insular de Mallorca les 
competències de recollida selectiva de residus; no obstant això, manifesta que l’Ajuntament ha de poder opinar 
sobre la gestió del servei i han d’existir mesures correctores si el servei no funciona bé. 
El portaveu del PSOE, Sr. Silva, exposa que la cessió de competències es fa per millorar el servei. 



La portaveu d’UM, Sra. Genovard, està d’acord en la cessió i opina que s’ha de millorar el servei. 
El portaveu d’EU/ Els Verds, Sr. Adrián, manifesta que aquesta cessió forma part de la reorganització i 
reorientació del tractament dels residus sòlids urbans de la Comunitat Autònoma. Sembla que el Consell Insular 
de Mallorca parallelament està negociant amb la Conselleria de Medi Ambient la cessió d’aquestes competències 
i espera que això serveixi per desenvolupar la recollida selectiva d’una manera massiva. 
Posat l’assumpte a votació, per unanimitat dels reunits, s’acorda: 
 1.- Aprovar la cessió de competències de recollida selectiva de residus al Consell Insular de Mallorca. 
2.- Trametre el present acord al Consell Insular de Mallorca. 

 
Abans del punt de precs i preguntes i en compliment del que disposa l’article 91.4 del ROF, el Sr. batle sollicita 
incloure en l’ordre del dia el tema de la periodicitat de les sessions ordinàries de les Comissions Informatives, que 
se celebraran bimensualment, una setmana abans de la celebració dels plens ordinaris. 
Per unanimitat dels reunits, s’acorda: 
1.- Aprovar la urgència per incloure el present punt en l’ordre del dia. 
2.- Aprovar la proposta de la  periodicitat de les sessions ordinàries de les Comissions Informatives. 
 
Seguidament, el Sr. batle pregunta si qualque grup polític vol sollicitar a la consideració del ple per raons 
d’urgència qualque assumpte que no figura en l’ordre del dia. 
El portaveu del PP, Sr. Sureda, sollicita la inclusió de la seva proposta referent a l’assignació de local-despatx i 
mitjans adequats dins la casa consistorial per al grup del Partit Popular d’Artà, complimentada per la proposta 
presentada per EU/ Els Verds, referida a tots els grups polítics. 
Després de diverses intervencions, el Sr. batle exposa el seu compromís al portaveu del PP de cercar un despatx 
per habilitar-ho per ús dels grups polítics tan bon punt se reorganitzi el poc espai que hi ha disponible. 
La portaveu d’UM, Sra. Genovard, sollicita la inclusió de la moció d’EU/ Els Verds de dotació a la platja de la 
Colònia de Sant Pere. 
Després de diverses intervencions, el Sr. batle es compromet amb portaveu d’UM de dotar a la platja de la 
Colònia de Sant Pere segons la disponibilitat pressupostària municipal. 
A continuació, el portaveu d’EU/ Els Verds, Sr. Adrián, sollicita la inclusió de les següents mocions: 
1.- Sobre la dotació de dutxes, serveis higiènics i de vigilància i socorrista a la platja de la Colònia i altres zones 
de bany del municipi. 
L’Ajuntament, dins de l’actual temporada de banys i amb caràcter urgent, es compromet a dotar la platja de la 
Colònia del conjunt d’equipaments i serveis de vigilància, salvament i auxili que estableix l’ordre de 31 de juliol de 
1972 (Presidència) “MAR Y SUS PLAYAS”, així com d’uns serveis i dutxes públiques. 
Igualment es compromet a baremar les necessitats de la resta de platges i llocs de bany del municipi d’acord amb 
els estàndars que estableix l’esmentada ordre. 
Justificació de la urgència: 
Fa anys que l’Ajuntament incompleix la normativa de seguretat humana en llocs de bany. Això ja seria raó més 
que sobrada per abordar d’una vegada aquesta qüestió, abans que no passi una desgràcia de la qual es derivin 
responsabilitats per a l’Ajuntament i els qui el governen. Per això, en data de 27 de juliol va presentar aquesta 
moció i el dia següent va registrar una instància en la qual se sollicitava que, independentment de la moció, el Sr. 
batle prengués mesures urgents per garantir la seguretat a la zona de banys de la platgeta, installàs uns serveis i 
reinstallàs la dutxa que fa un any que està espenyada. En aquest mes que ha passat l’Ajuntament s’ha limitat a 
posar dos salvavides i un pal. Diuen que s’han de posar unes boies, però el passat dimarts encara no hi eren; 
tampoc el pal ni la bandera de senyalització de l’estat de la mar. De socorrista, ni parlar-ne. I tampoc d’estudiar 
les necessitats a altres platges i llocs de bany del municipi. Per això deman que el plenari tracti aquesta moció, 
que en Comissió Informativa va rebre un dictamen negatiu pel vot de qualitat del Sr. batle. 
 
El Sr. batle exposa que, d’acord amb la disponibilitat pressupostària ja s’han esmenat algunes mancances que 
tenia la platja de la Colònia (flotadors, balisament, neteja de la sorra,...). Les mancances pendents se 
solucionaran en la mesura de les disponibilitats i en base a un plantejament global de totes les platges del 
municipi. 
El Sr. Batle també manifesta que coneix les lleis respecte d’aquest tema i el grau d’obligatorietat que imposa 
Capitania Marítima sobre aquesta qüestió. 
Posat l’assumpte a votació, amb el següent resultat: 5 vots a favor (PP, UM i EU/ Els Verds) i 8 vots en contra 
(UIA i PSOE), no s’aprova la urgència per incloure la moció d’EU/ Els Verds en l’ordre del dia. 
 



2.- Sobre la petició al CIM d’incrementar el personal del cos de bombers i mantenir el subparc de bombers d’Artà 
obert tot l’any, i la petició a la Conselleria de Medi Ambient que la comarca de Llevant quedi novament dotada 
amb la brigada forestal que ha tengut sempre. 
L’Ajuntament d’Artà acorda: 
1.- Sollicitar a la Conselleria de Medi Ambient que la comarca de Llevant quedi novament dotada amb la brigada 
forestal que ha tengut sempre. 
2.- Sollicitar al Consell Insular de Mallorca incrementar la dotació de personal del cos de bombers del CIM per tal 
que el subparc de bombers d’Artà quedi obert tot l’any i amb torns de 4 bombers. 
Justificació de la urgència: 
Aquesta moció té un dictamen positiu (per unanimitat) de la Comissió Informativa General. En el cas de la petició 
al CIM sobre el manteniment del subparc de bombers obert tot l’any, el Sr. batle va afirmar que era urgent 
pressionar el CIM perquè no el tanqui el proper 1 d’octubre, i més si es tenia en compte que el mateix estan fent 
des d’altres instàncies en relació al subparc de Can Picafort. Sobre la brigada de l’Ibanat, cal subratllar que 
encara no ha minvat el risc d’incendis forestals a la comarca. I per acabar, és ara el moment en què els sindicats 
estan demanant als nous equips de govern, tant al CIM com al Govern Balear, que intervenguin en el sentit que 
expressa aquesta moció. Per això, és urgent aprovar-la, sobretot si a la Comissió Informativa va tenir la 
unanimitat de tots els presents. 
 
El Sr. batle exposa que és un tema urgent i preocupant, aquest, i ja s’han fet contactes amb les persones que 
ostenten les competències sobre aquestes matèries. Dilluns també se'n parlarà, amb la consellera, de la brigada, 
i ens consta que aquest tema està en via de solució. 
Respecte dels bombers també ja s’han fet contactes amb la persona responsable, així com amb els batles de la 
comarca de Llevant, igualment afectats, i amb la Mancomunitat del Nord. 
Tenim una entrevista conjunta sollicitada per aquest tema i el conseller responsable coneix aquesta reivindicació 
des de fa anys. 
Posat l’assumpte a votació, amb el següent resultat: 5 vots a favor (PP, UM i EU/ Els Verds) i 8 vots en contra 
(UIA i PSOE), no s’aprova la urgència per incloure en l’ordre del dia  la moció presentada per EU/ Els Verds. 
 
3.- Sobre la petició a la Conselleria de Medi Ambient per iniciar els tràmits per declarar les muntanyes d’Artà Parc 
Natural.- 
Davant els elevats valors ambientals de les Muntanyes d’Artà, aquest Ajuntament sollicita a la Conselleria de 
Medi Ambient del Govern Balear l’inici de la tramitació necessària per a la declaració del Parc Natural de les 
Muntanyes d’Artà. 
L’àmbit geogràfic del Parc se determinarà en funció dels resultats del Pla d’Ordenació de Recursos Naturals previ 
a la declaració, en el qual s’hauran d’avaluar les aptituds territorials tant de les zones ANEI i ARIP com d’àrees 
limítrofes d’elevat interès natural. 
Aquest Parc ha de contemplar els següents punts bàsics: 
1.- Permetre i potenciar, sempre que sigui possible, el desenvolupament socio econòmic i la millora de la qualitat 
de vida dels habitants d’Artà. 
2.- Assegurar la conservació integral dels valors naturals i culturals que s’apleguen en aquest espai. 
3.- Garantir la dotació suficient d’estructura administrativa, pressupost i mitjans tècnics i humans qualificats a fi de 
garantir una correcta gestió d’aquest espai. 
4.- Atorgar un paper protagonista a l’Ajuntament d’Artà en la planificació i control de la gestió del Parc Natural. 
Justificació de la urgència: 
Mentre aquest plenari es reuneix, a un hotel de Ciutat s’està subhastant s’Alqueria Vella, subhasta a la qual els 
anuncis de premsa han convocat inversors i edificadors. Les Muntanyes d’Artà estan en el punt de mira de molts 
interessos que s’estan fixant en elles com un territori més on executar operacions especulatives. Per això crec 
que és urgent que l’Ajuntament, continuant amb altres actuacions en tràmit com les modificacions de les NNSS 
que s’estan redactant, esbandeixi qualsevol expectativa especulativa en aquest espai i solliciti a la Conselleria de 
Medi Ambient que iniciï la tramitació de Parc Natural. A més, això possibilitarà que alguna de les grans finques 
que estan sortint a la venda pugui ser objecte d’una oferta de compra pel Govern Balear. I tot això com més prest 
es faci, millor. 
Cal recordar que aquesta moció té un dictamen favorable de la Comissió Informativa General (amb el suport dels 
grups EE-EV, UIA i PSOE), cosa que fa poc intelligible la negativa del Sr. batle a incloure-la a l’ordre del dia. 
 
El Sr. batle exposa que tot i estar d’acord en el sentit genèric de la proposta no veïm que estigui motivada la 



urgència per aprovar-la tal i com s’ha plantejat. Creïm que aquesta qüestió és prou complexa com per tractar-la 
amb més deteniment i, sobretot, amb més informació. No de bades, aquest  tema i d’altres s’han de tractar a 
l’entrevista que mantindrem el proper dilluns, dia 30, a les 11:00 hores, amb la Consellera de Medi Ambient. 
Posat l’assumpte a votació, amb el següent resultat: 1 vot a favor (EU/ Els Verds) i 12 vots en contra (UIA, PSOE, 
PP i UM), no s’aprova la urgència per incloure en l’ordre del dia la moció presentada per EU/ Els Verds. 
 
4.- Sobre la dotació als diferents grups polítics dels mitjans materials bàsics per realitzar la seva feina. 
L’Ajuntament, seguint els arts. 27 i 28 del ROF acorda dotar cada grup polític present a la Sala dels següents 
mitjans materials: 
1.- Una bústia de correus on puguin ser lliurada la seva correspondència. 
2.- Un despatx amb els següents elements: una taula de treball, cadires, telèfon i un arxivador o taquilla amb clau 
on es pugui guardar la documentació que generi la feina dels regidors. 
3.- Accés a un ordinador connectat a internet (amb correu electrònic) i a una impressora. 
Donades les limitacions materials de l’Ajuntament quant a espai, transitòriament aquest equipament podria estar 
compartit amb altres grups polítics fins que l’ampliació de les dependències municipals a Can Solivelles permeti 
una dotació d’espais adequada a les necessitats de tots els grups polítics. 
Justificació de la urgència: 
Fa dos mesos que els regidors feim feina a la Sala i les condicions no són acceptables. Només podem fer feina 
en aquesta sala de plenaris, i això quan no està ocupada. No és normal que hàgim d’arrossegar la documentació 
de ca nostra a l’Ajuntament cada dia. Aquest tema es va tractar en la Comissió Informativa del dilluns passat a 
partir d’una proposta del PP que en principi feia la petició per al seu grup, i després de ser esmenada per EU/EV i 
ampliar l’abast de la petició als regidors de tots els grups, va rebre un dictamen desfavorable pels vots negatius 
dels membres de l’equip de govern, tot i que el Sr. batle va dir que tractarien d’habilitar la 2ª planta de l’edifici 
municipal. Posició aquesta que no s’entén amb el vot negatiu. 
La situació actual no es pot seguir mantenint, i menys amb aquestes actituds de l’equip de govern. Per això 
demanem que es voti la moció. 
 
El Sr. batle exposa que s’estudiarà per part de l’equip de govern l’habilitació d’espais dins l’edifici, tant per l’equip 
de govern com per l’oposició. Intentarem que aquesta qüestió es resolgui aviat. 
Posat l’assumpte a votació, amb el següent resultat: 4 vots a favor (PP i EU/ Els Verds), 8 vots en contra (UIA i 
PSOE ) i 1 abstenció (UM), no s’aprova la urgència per incloure en l’ordre del dia la moció presentada per EU/ Els 
Verds. 
 
5.- PRECS I PREGUNTES.- 
El portaveu d’EU/ Els Verds, Sr. Adrián, dóna lectura a l’escrit de precs i preguntes formulat pel seu grup que, 
copiat literalment, diu: 
1.- Sobre les escoles públiques de Na Caragol 
1.1.- ¿Té previst l’equip de govern installar al parc veïnat a les escoles de Na Caragol el mateix paviment que ha 
installat als jocs infantils de la plaça del Progrés i de l’estació?. ¿Quan?. ¿Abans que comencin les classes?. 
¿Durant les classes?. ¿Sap que ha estat reclamada una millora d’aquestes installacions pel Consell Escolar del 
CP Na Caragol?. I en cas que tengui previst iniciar les obres ¿amb càrrec a quina partida pressupostària ho 
pensa fer?. 
Contestació del Sr. batle: Si; dins el mes de setembre està previst que s’iniciïn les obres; el representant 
municipal al Consell Escolar del CP Na Caragol té constància d’aquesta demanda i en va prendre nota; en el 
pressupost municipal aprovat existeix una partida per aquests afers (partida 4326), a la qual s’haurà d’augmentar 
la consignació per fer front a la despesa que originarà aquesta obra. 
1.2.- ¿Ha realitzat l’equip de govern alguna gestió davant la nova Conselleria d’Educació en ordre a l’ampliació de 
les installacions del CP Na Caragol?. ¿Amb quins resultats?. ¿Quan començaran les obres? 
Contestació del Sr. batle: Sí. Se té concertada una visita del Conseller d’Educació, Cultura i Esports per tal de 
tractar aquest i altres temes de la seva competència. 
 
2.- Sobre la Còlonia 
¿Les obres del passeig marítim contemplen la dotació d’excusats públic o “aseo” a les immediacions de la platja?. 
I font pública?. En cas negatiu, ¿a què és degut?. 
¿Com es realitzen les obres de manteniment i neteja de la Platgeta de la Colònia?. ¿Qui les realitza?. 
Contestació del Sr. batle: No; aquestes installacions no es contemplen en el projecte que s’està executant 



actualment. 
A principi d’estiu es remolca, porga i neteja la sorra de la platja amb la maquinària adequada i durant l’estiu els 
efectius de la brigada municipal a la Colònia en vigilen la neteja, conjuntament amb l’empresa Rebalim, SA. 
 
3.- Sobre el padró municipal 
¿El Sr. batle està en condicions d’assegurar que cap partit ha fet servir el padró municipal durant la campanya i 
precampanya de les passades eleccions municipals?. 
¿Com explica el Sr. batle que un partit present al consistori hagi pogut realitzar un mailing a tots els votants joves 
que enguany podien exercir per primera vegada el seu dret de vot, quan l’edat dels votants no figura al cens?. 
¿Està disposat a crear una comissió informativa especial d’investigació per aclarir les responsabilitats que hi 
pugui haver?. 
Contestació del Sr. batle: segons la legislació vigent, les dades del padró són confidencials i el seu ús i consulta 
estan restringits. Ni el partit que el batle representa ni cap altre han tengut accés al padró municipal en cap 
moment. 
En el cens electoral, entre altres dades, també hi figura la data de naixement. 
No. 
 
4.- Sobre la Comissió de festes 
Durant les passades festes la regidora delegada de festes ha fet menció en algú mitjà de comunicació a una 
“comissió de festes” que, entre d’altres feines, ha actuat com a jurat del concurs de cartells, programa i camiseta 
de festes. 
¿Quan es va constituir aquesta comissió de festes?. ¿Com?. ¿Hi ha acta dels seus acords?. ¿Quines persones 
en formen part?. ¿Hi ha qualque requisit per poder participar-hi?. ¿És pública, secreta o clandestina?. 
Contestació del Sr. batle: la comissió organitzadora de les festes patronals, que no és estrictament municipal, la 
constitueixen persones de la confiança de la regidora delegada de Festes. Aquestes persones s’assessoren amb 
altres collaboradors i amb totes les entitats i collectius ciutadans d’àmbit local que creuen oportuns per a la 
confecció del programa oficial d’actes. 
El portaveu d’EU/Els Verds, Sr. Adrián, li diu al Sr. batle que no ha contestat a tota la pregunta. El Sr. batle li diu 
que ja li ha contestat. El Sr. Adrián reitera novament que no li ha contestat. El Sr. batle li  diu que formuli la 
següent pregunta ja que, aquesta, la dóna per contestada. 
 
5.- Sobre les piscines públiques municipals 
¿Comparteix l’Ajuntament els criteris que han dut a modificar els horaris d’ús públic de la piscina?. 
El Sr. batle li diu al Sr. Adrián que formuli tota la pregunta. El Sr. Adrián insisteix en què el Sr. batle contesti a 
aquest apartat de la seva pregunta; a lo que el Sr. batle li reitera que formuli tota la pregunta i després li 
contestarà. 
A continuació, el Sr. Adrián formula el següent apartat de la pregunta: ¿El contracte de concessió de la piscina 
municipal suposa la renúncia de l’Ajuntament a establir criteris que garanteixin l’ús públic de la 
piscina?.Novament el Sr. batle li diu al Sr. Adrián que formuli tota la pregunta i que no li contestarà mentre no la 
formuli de forma completa per, a continuació, contestar-la. 
Seguidament, el Sr. Adrián formula un altre apartat de la seva pregunta: ¿Quin tipus de control exerceix la 
regidora delegada d’esports sobre la gestió de la piscina pública municipal?. 
El Sr. batle torna a reiterar al Sr. Adrián que mentre no formuli tota la pregunta no li contestarà. 
Finalment, el Sr. Adrián formula la resta de la seva pregunta: ¿Pensa que els horaris vigents s’han de modificar?. 
¿Quan?. ¿amb quins criteris?. 
Contestació del Sr. batle: La modificació que s’ha produït darrerament dels horaris de la piscina municipal coberta 
han estat motivats per motius de reforma i manteniment de les installacions i previ coneixement municipal, ja que 
s’ha cregut que les causes que motivaren la modificació dels horaris estaven justificades. 
De tota manera, l’equip de govern té previst revisar el plec de condicions per modificar-ne alguns aspectes. 
 
6.- Sobre el cementeri municipal 
1.- El Sr. Jaume Tous, amb un contracte de peó de jardiner ha vengut prestant els seus serveis al cementeri 
municipal des de fa 5 anys. 
El Sr. batle puntualitza que la categoria laboral del Sr. Tous era de jardiner. 
1.1.- ¿Quines feines corresponen a un peó ajudant de jardiner al cementeri? 
Contestació del Sr. batle: l’Ajuntament no comptava amb cap peó ajudant de jardiner en el cementeri. 



1.2.- ¿A quin oficial jardiner ajudava el suposat peó ajudant de jardiner? 
Contestació del Sr. batle: no ajudava a ningú. Havia de realitzar les tasques que se li havien comanades des del 
moment que fou contractat. 
1.3.- ¿Quina persona realitzava les feines de fosser? 
Contestació del Sr. batle: el Sr. Jaume Tous Ginard, des del moment que fou contractat i fins aleshores, ha 
simultanejat els treballs propis de jardiner amb els de fosser. 
1.4.- ¿Per què la plaça de fosser ha estat durant els darrers 5 anys coberta per una persona amb contracte de 
peó ajudant de jardiner i no de funcionari com caldria? 
Contestació del Sr. batle: perquè no és necessari que la plaça de fosser estigui coberta per un funcionari. 
Únicament han d’estar cobertes per un funcionari aquelles places assenyalades per la llei i les que impliquin 
l’exercici d’autoritat. 
2.- En la carta d’acomiadament d’aquest treballador de la plantilla de personal s’addueixen 3 raons: 
a) deixadesa constant i reiterada en el manteniment de les zones enjardinades del cementeri i manca de neteja. 
b) constants faltes de puntualitat injustificades. 
c) no seguir les instruccions dels seus superiors. 
2.1.- ¿Per quins motius i quantes sancions per faltes lleus, graves o molt graves ha rebut aquest treballador 
durant els anys que ha estat treballant a la plantilla municipal? 
Contestació del Sr. batle: va ser advertit  en reiterades ocasions tant pel regidor aleshores delegat del cementeri, 
com pel regidor aleshores delegat dels serveis municipals de manteniment, com per la pròpia batlia. 
2.2.- ¿On consten les instruccions que aquest treballador ha incomplit reiteradament? 
Contestació del Sr. batle: les instruccions a complir eren les pròpies del seu lloc de feina i el Sr. Tous en qüestió 
en tenia perfecte coneixement, malgrat no les dugués a terme correctament. 
2.3.- ¿Hi ha constància documental de les reiterades faltes de puntualitat d’aquest treballador? 
Contestació del Sr. batle: no hi ha constància documental. No obstant això, fou advertit verbalment en reiterades 
ocasions per part dels diferents responsables municipals abans referits. 
3.- ¿En cas de que un jutge sancioni com a improcedent aquest acomiadament, l’equip de govern acceptarà el 
veredicte i es compromet a readmetre el treballador? 
Contestació del Sr. batle: aquesta qüestió se decidirà en el seu moment, un cop s’hagi dictada la sentència si 
arriba el cas. 
4.- ¿Aquest tarannà que mostra l’equip de govern en la seva primera actuació cap als treballadors municipals és 
un anticipi del que es pot esperar quan arribi la negociació de la catalogació de llocs de treball o del conveni?. 
Contestació del Sr. batle: aquesta pregunta és improcedent i res té a veure amb la qüestió que es tracta. 
 
Seguidament, el Sr. Adrián formula al Sr. batle la següent pregunta oral, que es contestarà pel Sr. batle en la 
sessió següent, segons estableix l’article 97.7 del ROF: 
¿coneix el Sr. batle el disposat  en l’article 50.10 del ROF, segons el qual: correspon al Ple ratificar 
l’acomiadament del personal laboral? 
 
I no havent-hi més assumptes a tractar, quan són les vint- i- una hores i trenta minuts, s'aixeca la sessió, 
de la qual, com a secretària, don fe.
 


